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Protokół nr XLVII/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia  27 kwietnia 2023 r. 
 

Obrady rozpoczęto 27 kwietnia 2023 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:11 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych. 

Obecni:  
1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Joanna Burska, 
6. Jacek Chwalenia, 
7. Adam Fujarczuk, 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki, 
10. Henryk Kamiński, 
11. Zbigniew Karnaś, 
12. Danuta Korzeniowska, 
13. Andrzej Kruczkiewicz, 

14. Bożena Lewińska, 
15.  Teresa Nosal, 
16. Daniel Palimąka, 
17. Kazimierz Rozumek, 
18. Grzegorz Samborski, 
19. Paweł Szymkowicz, 
20. Piotr Woźniak, 
21. Bogdan Wyczałkowski, 
22. Damian Wylężek, 
23. Janusz Zapiór, 
24. Anna Ziółkowska-Woźny, 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

1. Sprawy organizacyjne,  
 

a) otwarcie posiedzenia,  
 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLVII sesję Rady Powiatu w Nysie. 
Oznajmił, iż sesja została zwołana w trybie zdalnym. 
 
Następnie wszyscy zgromadzeni na sali uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego tragicznie 
Ryszarda Kowala - byłego radnego powiatu. 

b) stwierdzenie kworum, 
 
W oparciu o wyniki logowania w systemie eSesja Przewodniczący oznajmił, że aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 
osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności  
- załącznik nr 1).  
 

Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie w sprawie procedowania sesji w trybie 
zdalnym. 

Głosowano w sprawie: 
procedowania sesji w trybie zdalnym 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
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Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Czesław Biłobran, Paweł Szymkowicz 
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący oznajmił, iż radni wyrazili zgodę na procedowanie sesji w trybie zdalnym. 

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XLVI sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w powiecie nyskim za 2022 rok: 
4.1. Informacja w zakresie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania 
Komendy Powiatowej Policji w Nysie: 

a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.; 

4.2 Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej - Komenda 
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Nysie: 
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji; 

4.3 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektora Weterynaryjnego: 
a) przedstawienie informacji, 
b)  opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c)  dyskusja,  
d)  przyjęcie informacji; 

4.4 Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego - Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Nysie: 

a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji; 

4.5 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego: 
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji; 

5.  Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2022 r.: 
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 
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6. Informacja z monitoringu realizacji poszczególnych celów strategicznych strategii 
Rozwoju Transportu Obszaru funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 na lata 2016-2026 
z perspektywą do 2030: 
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  

na stanowisko ordynatora (Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii) Szpitala w Nysie  
w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

b) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  

na stanowisko ordynatora (Oddziału Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej) Szpitala w Nysie  

w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

c) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  
na stanowisko ordynatora (Oddziału Klinicznego Chirurgii Ogólnej z Pododdziałem 
Klinicznym Chirurgii Naczyniowej) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

d) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  
na stanowisko ordynatora (Oddziału Neurologicznego z Pododdziałem Udarowym) Szpitala 
w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie , 

e) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  
na stanowisko ordynatora (Oddziału Laryngologicznego) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie, 

f) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  
na stanowisko ordynatora (Oddziału Urologicznego) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie, 

g) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  
na stanowisko ordynatora (Oddziału Chorób Wewnętrznych A) Szpitala w Nysie w Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Nysie, 

h) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej  
na stanowisko ordynatora (Oddziału Okulistycznego) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie, 

i) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, 
oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 17/5 o pow. 2,7764 ha, 
położonej w Nysie, obręb Górna Wieś, a.m. 63, stanowiącej własność Powiatu Nyskiego, 

j) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej na temat transplantacji 
wśród lokalnej społeczności , 

k) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r.,  
l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 

8. Wolne wnioski.         
9. Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady zaproponował zmianę porządku sesji  polegająca na zmianie brzmienia 

pkt 7 ppkt  „j”.  

Punkt ten brzmi: 

„Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej na 

temat transplantacji wśród lokalnej społeczności”  

 

Proponowane brzmienie: 
 

„Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości”. 
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Wyjaśnił, że powyższa zmiana wynika z tego, że na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia br.,  Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji, po przeanalizowaniu petycji dotyczącej zwiększenia świadomości 
prawnej na temat transplantacji wśród lokalnej społeczności uznała, iż Rada Powiatu nie jest 
właściwa do jej rozpatrzenia i wnioskuje o przekazanie jej do rozpatrzenia według właściwości 
Staroście Nyskiemu. 

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
zmiany porządku sesji.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka 
 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów ustawowego składu Rady przyjęła 
proponowana zmianę porządku sesji.  

c) przyjęcie protokołu z XLVI sesji, 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z XLVI sesji,  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji.  
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2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2). 

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę na informacje z posiedzenia Zarządu z 23 marca pkt 1 
dotyczącą wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 3 lat, z dotychczasowym 
dzierżawcą na nieruchomości gruntowe, położone w Jędrzychowie oraz informację  
z posiedzenia Zarządu z 13 kwietnia pkt 3 dot. sprzedaży działki usytuowanej w Nysie, Górna 
Wieś (obok Castoramy) o pow. 2,77 ha. Spytał czym kierował się Zarząd przeznaczając tę działkę 
do sprzedaży.  

Zwrócił uwagę, że jako Powiat mamy coraz mniej mienia do sprzedaży. Jednocześnie 
zaapelował, aby nie wyzbywać się całego mienia.  

Następnie poprosił o informację na temat inwestycji realizowanej przez CKZiU w Nysie 
(Mechanik) przy ul. Rodziewiczówny w Nysie.  

W imieniu Starosty głos zabrał Naczelnik Wydziału Administrowania Nieruchomościami  
- Piotr Walawender, który odniósł się do zapytania radnego. Oznajmił, że ponad dwa lata temu 
prowadzona była procedura sprzedaży działki nr 17/5 obok Dywanopolu. Wówczas nie było 
zainteresowania. W chwili obecnej jest nowa wycena tej nieruchomości na kwotę 1.888.000 zł 
brutto. Dodał, że gdyby przetarg w pierwszym podejściu nie został zakończony skutecznie  
to można zakończyć procedurę przetargową, można kontynuować bez obniżki ceny i ogłaszać  
do skutku kolejne przetargi. Można również obniżyć cenę wywoławczą do drugiego przetargu  
o kwotę nie większą niż 50% ceny wywoławczej z pierwszego przetargu. Dodał, że rynek 
zweryfikuje czy rzeczywiście nie ma w tej chwili zainteresowania tym gruntem. O tym czy 
przeznaczyć ten grunt do sprzedaży ostatecznie zadecyduje Zarząd i Rada.  

Jeżeli chodzi o działki na Jędrzychowie, to temat dotyczył wyrażenia przez Zarząd zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, który traktuje te działki 
jako grunty rolne. Grunty te nie są wyłączone z produkcji rolnej. Procedura przetargowa na 
sprzedaż tych działek we wcześniejszym okresie zakończyła się negatywnie. Jest natomiast 
zainteresowanie dzierżawą. W związku z tym Zarząd przedłużył umowę.  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że swego czasu popełniono błędy, bo uzbrojono samorządy 
w nieruchomości, które nie mają żadnego związku z ich działalnością. Przez to stały się  „firmą 
handlową”. Dodał, że zawsze był przeciwnikiem handlowania i sprzedawania. Szybciej byłby 
skłonny przekazać gminie te tereny. Zdaniem radnego jeśli jeden samorząd nie potrzebuje 
nieruchomości na swoje cele, to powinien przekazać temu, który potrzebuje. Dodał również,  
że sprzedaż nieruchomości może być źródłem przychodów i w ciężkiej sytuacji finansowej 
samorządy ratują się zbywając grunty, bo pozyskują środki na wkłady własne na inwestycje. 
Podsumowując stwierdził, że Pan Starosta powinien powiedzieć wprost, że potrzebujemy 
gotówki, nie mamy innych źródeł pozyskania środków i dlatego to sprzedajemy.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jeśli Zarząd chce nam powiedzieć, że jest fatalnie  
z  budżetem i potrzeba nam pieniędzy, to jest to jakieś wyjaśnienie. Przypomniał następnie,  
że swego czasu sprzedano budynek szkoły w Biechowie „za psie pieniądze”. Sprzedano też 
budynek schroniska młodzieżowego przy ulicy Zwycięstwa w Nysie. Miały tam być wielkie 
biznesy medyczne, a tymczasem od 12 lat nic tam się nie dzieje. Można było wykorzystać ten 
obiekt na dom dziecka zamiast budować nowy. Podsumowując stwierdził, że będzie głosował 
przeciwko wyrażeniu zgody na sprzedaż działki. Zdaniem radnego są to „srebra  rodowe”  
i powinniśmy bardzo mocno się zastanowić czy je dziś zbywać.   

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że kiedy sprzedawano obiekt w Biechowie, wówczas 
cieszono się z tego, a dziś się twierdzi, że to było za mało. Dodał, że sprzedaż wzbogaciłaby 
budżet Powiatu. Ta działka od wielu lat tam stoi, jest uzbrojona, nic się tam nie dzieje. Dodał,  
że jeśli radni nie wyrażą zgody, to tej sprzedaży nie będzie. Nic na siłę. Możemy ją zostawić  
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i niech sobie leży. Może stracić na wartości, ale też może zyskać. Dodał, że są osoby 
zainteresowane kupnem tej działki i Zarząd po analizie zdecydował o wszczęciu procedury. 
Dodał, że w otoczeniu tej działki rozwija się działalność handlowa Dodał też, że w każdej chwili 
można przetarg unieważnić i wycofać się ze sprzedaży. Przynajmniej będziemy wiedzieliśmy jak 
ta działka jest wyceniana. Przypomniał, że swego czasu działka ta była przeznaczona do 
sprzedaży i Zarząd to kontynuuje.  

Jeżeli chodzi o działki w Jędrzychowie to zostały one podzielone na mniejsze. Zainteresowania 
jednak nie ma. Jest to teren rolny. Dotychczasowy dzierżawca zwrócił się z podaniem o 
przedłużenie na 3 lata dzierżawy. Dodał, że w umowie jest zapis, że możemy ją skrócić po 
zakończeniu.  

Odpowiadając następnie na pytanie dotyczące inwestycji realizowanej przez „Mechanik” 
oznajmił, że odbywa się to w ramach rządowego projektu Branżowe Centrum Umiejętności.  
Dodał, że „w „Mechaniku” prowadzone są kursy doskonalenia zawodowego w różnych 
zawodach. Zajęcia te były prowadzone w pomieszczeniach piwnicznych, które zostały 
zaadoptowane na strzelnicę. Tym samym szkoła nie ma gdzie tych kursów prowadzić. Nadarzyła 
się okazja i dyrekcja szkoły złożyła wniosek, który został zaakceptowany. Dzięki temu można 
uratować obiekty przy ul. Rodziewiczówny w Nysie, a przy tym stworzyć odpowiednie warunki 
dydaktyczne.  

Radny Czesław Biłobran zabierając głos w sprawie sprzedaży działki stwierdził, że wartość 
gruntu na pewno nie potanieje. Dodał, że skoro pojawiają się inwestorzy, którzy są 
zainteresowani tym miejscem, to Starosta ma argument, że nie będziemy jako samorząd 
blokować rozwoju i tworzenia nowych miejsc pracy i tę ziemię sprzedajemy.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że jeżeli mówimy o takich działkach, to  ma prośbę, aby 
zastanowić się i zapytać wszystkie instytucje, np. Policje, Straż Pożarną, Urząd Miejski w Nysie 
czy w najbliższym czasie nie będą poszukiwać miejsca na siedzibę jakiejś instytucji. Dodał, że to 
jest bardzo dobre miejsce pod względem logistycznym.  

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że teren na której znajduje się działka jest przeznaczony pod 
magazyny, składy.  

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych  

Radny Jacek Chwalenia złożył interpelacje dotyczącą Centrum przesiadkowego (załącznik nr 3).  
W trakcie omawiania zwrócił uwagę na usterki i błędy związane z wykonaniem tego zadania, 
m.in. utrudniony dostęp dla niepełnosprawnych, śliskie płyty, nieprzyjemny zapach, złe 
odprowadzenie wody z dachu, źle zaprojektowane miejsce dla osób korzystających z TAXI, brak 
fotowoltaiki oraz stacji do  ładowania pojazdów elektrycznych, niebezpieczne obrzeża z blachy, 
itp.  Zwrócił też uwagę, że poza PKS z Centrum nie korzystają inni przewoźnicy. Wyraził też 
obawy z powodu wysokich kosztów utrzymania obiektu, które mają wynosić ponad  105.000 zł.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że jeśli chodzi o wykorzystanie dworca przez zewnętrzne 
podmioty, to ze smutkiem przyjął informacje o tym, że autobusy MZK linii nr 2, jadąc z ulicy 
Kolejowej w kierunku mostu Bema, skręcają w prawo, jadą w kierunku McDonalda, objeżdżają 
rondo i dopiero jadą w kierunku ww. mostu. Taki przebieg trasy był jeszcze przed tym, zanim 
powstało centrum przesiadkowe, więc argument, mówiący o tym, że nie mogą wjechać na 
centrum i muszą jechać taką trasa jest niesłuszny. Dodał, że zastanawia się czy stać naszą Gminę 
na to, żeby robić dodatkowe 2 km na jednym kursie i wydawać na paliwo. Czy ten autobus nie 
może mieć przystanku gdzie indziej i od razu skręcić w lewo na most Bema. Zdaniem radnego 
jest to irracjonalna sytuacja.  

W następnej kolejności nawiązując do interpelacji radnego J. Chwaleni w sprawie Centrum 
Przesiadkowego zwrócił uwagę na tragiczny stan peronów. Dodał, że zapytał telefonicznie  
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w Polskich Liniach Kolejowych, czy jest jakaś korespondencja, jakieś notatki ze spotkań Starosty 
Nyskiego, Burmistrza Nysy w tej sprawie. Okazuje się, że takich rozmów formalnie nie było.  
W związku z tym zaapelował, aby takie rozmowy rozpocząć.  

W następnej kolejności radny złożył interpelację (w formie ustnej) o podjęcie działań 
związanych z zabezpieczeniem przeciwpowodziowym wsi Morów. Stwierdził, że obietnice które 
były składane przez Burmistrza Nysy i Starostę tuż po podtopieniach 2 lata temu spełzły na 
niczym. To co Wody Polskie zrobiły, to jest jedno, natomiast obietnice Burmistrza i  Starosty były 
inne. W związku z tym pros, aby w tym zakresie wziąć się do roboty.  

Kolejna interpelacja złożona przez radnego (w formie ustnej) dotyczyła chodnika  
w Złotogłowicach. Radny zwrócił uwagę, że podczas wypadków na dk nr 46 oraz prac 
związanych z przebudową tej drogi ruch kierowany jest przez Złotogłowice i wówczas jest tam 
niebezpiecznie. Do zrobienia jest tam ostatnia część chodnika. W związku z czym zaapelował,  
że jeśli będą robione chodniki, to aby ze względów bezpieczeństwa zrobić brakującą część 
chodnika w Złotogłowicach.  

Radny Piotr Bobak odnosząc się do wypowiedzi radnego Daniela Palimąki stwierdzi, że nie wie 
skąd radny ma taką informację odnośnie przebiegu linii komunikacji miejskiej, bo ta linia miała 
przebiegać zupełnie inną trasą. Oznajmił, że zweryfikuje to, bo uzgodnienia z prezesem MZK 
były zupełnie inne. Miał być przejazd od strony Galerii Dekada w kierunku dworca i przejazd 
przez teren wiat powiatowych. 

W następnej kolejności odnosząc się do kwestii rozmów dotyczących remontu peronów  
na dworcu poprosił, by radny D. Palimąka nie opowiadał, że żadne rozmowy się nie odbywały  
ze spółkami PKP. Stwierdził, że Gmina Nysa podjęła starania, aby ten obiekt wyremontować, 
korzystając z dotacji rządowych. To się udało. Kilka miesięcy temu ten obiekt zupełnie inaczej 
wyglądał. Dzisiaj tworzy fajną przestrzeń publiczną i ten teren został fajnie zagospodarowany. 
Dodał, że rozmowy się odbywają nieustannie, choć nie wszystkie mają przebieg formalny. Gmina 
jest też w posiadaniu korespondencji ze spółki PKP, potwierdzającej, że spółka będzie 
przystępować do remontu dworca.  
Kontynuując zwrócił uwagę, że istotnym problemem jest brak dostępności dla osób 
niepełnosprawnych na peron nr 2. Aby skorzystać z tego peronu osoba niepełnosprawna musi 
wcześniej umówić się z pracownikiem kolei. Priorytetem jest wiec to, aby perony były dostępne 
dla osób niepełnosprawnych. Jeśli chodzi samą dostępność do dworca, to osoby 
niepełnosprawne dzisiaj sobie z tym poradzą.  
W kwestii zabezpieczenia powodziowego Morowa stwierdził, że radnemu D. Palimące brakuje 
podstawowej wiedzy. Gmina Nysa naprawdę wiele zrobiła w tym zakresie. Wydano ponad  
600 000 zł żeby zabezpieczyć Morów przed podtopieniami. To jest dopiero początek. Gmina 
Nysa zrobiła tylko to, co może zrobić formalnie i prawnie. Mowa o zabezpieczeniu drogi, która 
przebiega przez rzekę Mora. Niestety Gmina nie ma prawnych możliwości żeby ponosić nakłady 
na cieku wodnym, który jest w zarządzaniu Wód Polskich.  

Kontynuując oznajmił, że podjęto działania aby wykonać program inwestycyjny „Bezpieczna 
Mora”. W tym programie wzięły udział trzy samorządy. Oprócz Gminy Nysa także Gmina 
Głuchołazy  i Powiat Nyski. Każdy z tych samorządów przeznaczył 50 000 zł na to, aby 
opracować wstępne założenia działań inwestycyjnych, które poprawiają bezpieczeństwo 
powodziowe między innymi w miejscowości Morów. Gmina Nysa była liderem w tym projekcie  
i to tylko dzięki niej ten program powstał. Został on przekazany Wodom Polskim do dalszego 
wykorzystania i ma nadzieję, że skorzystają z niego i przeprowadzą niezbędne inwestycje, żeby 
m.in. miejscowość Morów zabezpieczyć przed tą powodzią. Podsumowując radny poprosił, aby 
nie zarzucać, że Burmistrz Nysy nie podejmuje żadnych starań w tym zakresie, bo to jest  
co najmniej przykre. 
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Radny Daniel Palimąka odparł, że przykre jest to, że radny wspomina o jego niewiedzy, 
jednocześnie zarzuca sołtysowi Morowa mówienie nieprawdy. Dodał, że jeśli radny chce,  
to może uprawiać demagogie, natomiast on opiera się na faktach, a fakty są takie, że program,  
o którym wspomniał radny P. Bobak od półtorej roku nie zdziałał niczego. Mieszkańcy nadal są  
w strachu, kiedy przychodzi deszcz jaki ostatnio miał miejsce.  

Radny Piotr Bobak stwierdził, że Gmina Nysa nie jest władna w podejmowaniu działań 
inwestycyjnych na rzece Mora. Mimo to i tak wyszła przed przysłowiowy szereg i zrobiła dużo 
więcej, bo w tej sprawie przez wiele lat nic się nie wydarzyło. Dzisiaj jesteśmy w zupełnie innym 
miejscu. Czekamy na to, że Wody Polskie pozyskają środki finansowe żeby podjąć niezbędne 
działania inwestycyjne zarówno w Gminie Nysa jaki w Gminie Głuchołazy.  

Radny Tomasz Jazienicki złożył interpelację dotyczącą audytu przeprowadzonego w oświacie, 
jego wpływu na poprawę sytuacji finansowej oraz wynagradzania nauczycieli za udział  
w egzaminach zawodowych oraz odwołane godziny nadliczbowe (załącznik nr 4).  

Radny Paweł Szymkowicz oznajmił, że w czasie ostatniego weekendu miał zaszczyt 
reprezentować Marszałka Województwa na imprezie biegowej w Pokrzywnej w sobotę  
i w Głuchołazach w niedzielę. Impreza zgromadziła kilkaset osób z całej Polski. W czasie 
otwarcia oraz na zakończenie przy wręczaniu nagród przedstawiając osoby zaproszone okazało 
się, że Starostę reprezentuje osoba, która nie jest ani radnym czy radną powiatu, tej lub 
poprzednich kadencji, ani pracownikiem starostwa. Dodał, że kiedy zapytał organizatorów, 
dlaczego ten Pan reprezentuje Starostwo, usłyszał, że dlatego że Azoty Kędzierzyn-Koźle  
są sponsorem tej imprezy. W związku z tym radny spytał czy to oznacza, że „Azoty są zakładem 
pomocniczym Prawa i Sprawiedliwości”. Kontynuując dodał, że ani w statucie, ani ustawie  
o samorządzie powiatowym nie znalazł przepisów mówiących o tym, w jaki sposób 
reprezentowane jest Starostwo na zewnątrz. Jest tylko zapis mówiący o tym, że starosta 
reprezentuje powiał na zewnątrz. Radny poprosił następnie, aby wskazać mu przepis,  
na podstawie którego jest to ustalane. „Czy osobą reprezentującą Starostwo będzie, nie wiem 
szwagier Pana Starosty, sąsiad, znajomy spotkany gdzieś przypadkowo na chodniku”.  

Radny Jacek Chwalenia przypomniał, że na sesji budżetowej zadał pytanie dotyczące 
„Aleksandrówki”. Wówczas któryś z członków Zarządu odpowiedział, że obiekt ten będzie 
zgłoszony jako zabytek do konkursu. Dodał, że wówczas zgłosiliśmy do odnowienia  
10 budynków. Spytał następnie co się dzieje z Aleksandrówką. Czy otrzymaliśmy środki  
na zabezpieczenie dachu.  
Radny zapowiedział, że będzie drążył tę sprawę, bo to jest jedno z naszych „sreber”, które przez 
ostatnie  8 – 12 lat zaniedbywaliśmy. Natomiast w czasie kampanii wyborczych opowiadano,  
że załatwimy te sprawę. 
W dalszej części posiedzenia radny odnosząc się do słów radnego Piotra Bobaka, stwierdził,  
że „fajna przestrzeń publiczna”  za 22 mln zł to trochę mało. Ona miała być praktyczna. Centrum 
przesiadkowe to nie ma być „fajna przestrzeń” tylko miejsce gdzie się przesiadamy. 
 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w powiecie nyskim za 2022 rok: 
 
4.1. Informacja w zakresie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania Komendy Powiatowej Policji w Nysie: 
 
a) przedstawienie informacji,  

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję (załącznik 
nr 5). 
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b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotową 
informację. 

c) dyskusja,  
 

Radny Daniel Palimąka zabierając głos stwierdził, że skoro Starosta tego nie zrobił, to on 
chciałby podziękować Komendantowi Policji za zapewnienie wysokiego poziomu 
bezpieczeństwa w naszym powiecie. Zwrócił uwagę, że osiągnięto to mimo braków w sprzęcie 
czy problemów z płatnościami. Zaapelował następnie, aby wszyscy radni przychylnym  okiem 
patrzyli na to co robi Komendant i o co prosi. Chciałby też, aby więcej uwagi zwracano na 
kwestie bezpieczeństwa. Zdaniem radnego warto czasami zrezygnować z organizacji jakiegoś 
wydarzenia, a zaoszczędzone środki przesunąć na zwiększenie bezpieczeństwa.  
Kontynuując oznajmił, ze w dniu dzisiejszym w Urzędzie Marszałkowskim odbyło się spotkanie 
Marszałka i Komendanta Wojewódzkiego Policji, na którym rozmawiano o kolejnych 
samochodach i  psach dla policji. Dodał przy okazji, że dzięki nyskiemu Komendantowi będą 
zakupione w sposób systemowy psy tropiące dla komend z całego województwa. Ponadto na 
spotkaniu podpisano porozumienie na mocy którego powróci program „Przedszkolak ratuje”. 
Będzie on realizowany w trzech powiatach, tj.: nyskim, kluczborskim i brzeskim.  
Kontynuując zaznaczył, że każde działanie samorządowe, na każdym szczeblu powinno iść  
w kierunku dbałości o bezpieczeństwo. Niestety Państwo, Rząd tutaj zawodzi. Nie tylko pod 
względem przeznaczenia pieniędzy, doposażenia, ale też dbałości o policjantów, którzy masowo 
odchodzą. Podsumowując swoją wypowiedź radny jeszcze raz zaapelował, aby wszyscy radni 
przychylnym okiem spoglądali na tę ciężką i niełatwą służbę. 

d) przyjęcie informacji 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację. 

Komendant Powiatowy Policji w Nysie – Krzysztof Urban podziękował radnym za przekazanie 
dla nyskiej Policji w zeszłym roku 120 000 zł na dofinansowanie zakupu dwóch pojazdów. 
Dodał, że chciałby też podziękować za wsparcie wszystkim pozostałym samorządom. Podkreślił, 
że dotąd nie było takiej sytuacji, aby  samorządy odmówiły pomocy. Zaznaczył, że środki jakie 
otrzymują są im potrzebne w szczególności na to żeby organizować spotkania w szkołach, 
przedszkolach, szkołach średnich na służby ponadnormatywne, zabezpieczenie imprez 
masowych. Podkreślił, że ma świadomość tego, że jest niepisane porozumienie, że w jednym 
roku wsparcie otrzymuje Straż Pożarna w drugim Policja. Jednak chciałby zasugerować, że być 
może nadszedł czas żeby to zmienić i od tego roku dać wszystkim po równo.  
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W dalszej części wystąpienia Komendant podziękował radnym za przyjęcie informacji o stanie 
bezpieczeństwa za 2022 rok. Jak stwierdził, był to rok lepszy niż 2021. Było miej ofiar 
śmiertelnych, mniej wypadków i kolizji. Niestety początek tego roku był tragiczny, bo w ciągu 
ostatnich trzech tygodni mieliśmy wypadki w których było 7 ofiar śmiertelnych. Dodał, że ma 
nadzieję, że ta tragiczna seria już się zakończyła.  

4.2 Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej - Komenda 
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Nysie: 

 
a) przedstawienie informacji,  

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję (załącznik nr 6).  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  

 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

c) dyskusja,  
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 

d) przyjęcie informacji; 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację. 

4.3 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektora Weterynaryjnego: 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję.  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

c) dyskusja,  
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
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d) przyjęcie informacji; 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 

Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 

Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 

Piotr Woźniak 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Bobak, Bożena Lewińska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację. 

4.4 Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego - Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Nysie: 
 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję (załącznik nr 7).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych,  
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

c) dyskusja,  
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 
d) przyjęcie informacji; 

 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Woźniak 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację (załącznik nr 8). 

4.5 Informacja z realizacji zadań Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego: 
 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję.  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  

 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

c) dyskusja,  
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 

d) przyjęcie informacji; 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację. 

5.  Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim za 2022 r.: 
 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję (załącznik nr 9).  
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b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych,  
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych– Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 

c) dyskusja, 
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 

d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację. 

6. Informacja z monitoringu realizacji poszczególnych celów strategicznych strategii 
Rozwoju Transportu Obszaru funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 na lata 2016-2026 
z perspektywą do 2030: 

 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali informacje w materiałach na sesję (załącznik  
nr 10).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Piotr bobak oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  

 
c) dyskusja, 

 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
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d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowa informację. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii) Szpitala w Nysie  
w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 11) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii) Szpitala 
w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Kazimierz Rozumek 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jacek Chwalenia, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 
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b) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej) Szpitala w Nysie  
w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 12) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej) Szpitala w 
Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
c) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Klinicznego Chirurgii Ogólnej z Pododdziałem 
Klinicznym Chirurgii Naczyniowej) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie 
(załącznik nr 13) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Klinicznego Chirurgii Ogólnej z Pododdziałem 
Klinicznym Chirurgii Naczyniowej) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
d) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Neurologicznego z Pododdziałem Udarowym) Szpitala  
w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 14) 
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Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Neurologicznego z Pododdziałem 
Udarowym) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Piotr Bobak, Piotr Woźniak, Damian Wylężek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
e) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Laryngologicznego) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 15) 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Laryngologicznego) Szpitala w Nysie  
w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
f) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Urologicznego) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 16)  
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Urologicznego) Szpitala w Nysie w Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Nysie 
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Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
g) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Chorób Wewnętrznych A) Szpitala w Nysie w Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 17) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Chorób Wewnętrznych A) Szpitala w Nysie  
w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nysie. 
  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
h) wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji konkursowej na 
stanowisko ordynatora (Oddziału Okulistycznego) Szpitala w Nysie w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 18) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela podmiotu tworzącego na członka komisji 
konkursowej na stanowisko ordynatora (Oddziału Okulistycznego) Szpitala w Nysie w Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Nysie 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
i) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 
17/5 o pow. 2,7764 ha, położonej w Nysie, obręb Górna Wieś, a.m. 63, stanowiącej 
własność Powiatu Nyskiego (załącznik nr 19) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków jako działka 
nr 17/5 o pow. 2,7764 ha, położonej w Nysie, obręb Górna Wieś, a.m. 63, stanowiącej własność 
Powiatu Nyskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (2) 
Jacek Chwalenia, Piotr Woźniak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 
 
j) przekazania petycji według właściwości (załącznik nr 20) 
 
Głosowano w sprawie: 
przekazania petycji według właściwości.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
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Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Lewińska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Daniel Palimąka 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 

k) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. (załącznik nr 20),  
 

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały jest propozycja zwiększenia 
wydatków na zadanie dotyczące przebudowy drogi we Włodarach. W związku z tym porosił  
o informacje, co się dzieje na tej inwestycji.  

W następnej kolejności zwrócił uwagę, że projekcie uchwały znalazła się kwota 75.000 zł na 
fundusz szkoleniowy. Spytał co t za fundusz, na co zostanie przeznaczony i w jaki sposób 
zostanie rozdysponowany.  

Naczelnik Wydziału Drogownictwa  - Arkadiusz Jagieło wyjaśnił, że inwestycja we Włodarach 
przeciąga nam się w czasie. Są problemy z wykonawcą robót. Zarząd prowadzi z nim mediacje 
aby tę budowę zakończyć. Nie wiadomo czy zostaną one zakończone w sposób pozytywny. 
Dodał, że wykonawca wystąpił o zwiększenie wynagrodzenia na tym kontrakcie z tytułu 
waloryzacji. Dodał także, że w budżecie Powiatu przewidziano środki w kwocie 200 000 zł, aby 
wykonawcy zwaloryzować to wynagrodzenie. Natomiast ostatecznie będzie to zależało od tego 
jak się zakończą mediacje i czy wykonawca pozostanie na budowie, czy będziemy musieli szukać 
innego rozwiązania. Jeżeli się nie dogadamy to umowa zostanie rozwiązana i wtedy będzie 
musiało dojść do ogłoszenia postępowania przetargowego na wyłonienie nowego wykonawcy, 
który dokończy te prace. Zaznaczył, że pozostało do zrealizowania ok. 40% kontraktu na kwotę  
1.200.000 zł.  

Skarbnik – B. Stankiewicz poinformowała, że Starostwo złożyło kilka wniosków do urzędu pracy 
na finansowanie szkoleń zewnętrznych dla pracowników, którzy bezpośrednio obsługują 
klientów i kilka szkoleń indywidualnych. Dodała, że te szkolenie jeszcze się nie rozpoczęły.  

Ponieważ nie zgłoszono więcej zapytań, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r.,.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
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Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Chwalenia, Piotr Woźniak 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 

l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 (załącznik nr 21). 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę 

Ad 8. Wolne wnioski 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że nie podoba mu się sytuacja, że płacimy z budżetu 100 000 
zł za umieszczenie trójki dzieci z naszego powiatu w placówkach usytuowanych poza powiatem 
nyskim, podczas gdy wybudowaliśmy dwa domy dziecka, a za chwilę zostanie wybudowany 
trzeci. Radny spytał następnie co będzie się działo z domami dziecka w Jasienicy Górnej  
i w Paczkowie.  

W następnej kolejności odniósł się do kwestii zabezpieczenia przeciwpowodziowego wsi 
Morów. Stwierdził, że jego zdaniem Wody Polskie zrobiły świetną robotę i nawet duże wody 
teraz nie będą zagrożeniem. Dodał też, że Gmina Nysa wykonała określone zadania jednak 
trzeba byłoby zadbać o drogę do stadniny. Dodał, że od wielu lat nie były wykonane takie prace 
na rzece Mora jak w ostatnim czasie. Wyczyścili koryto rzeki i należałoby tego pilnować i robić 
to co przynajmniej co 3 lata. Zdaniem radnego koszty tego mogłyby być niższe,  
niż odszkodowania jakie wypłacono mieszkańcom. Dodał także, że nie za bardzo jest 
przekonany co do drogi, którą wykonano w Morowie ze środków, które przekazał na ten cel 
Marszałek Województwa. Położenie asfaltu na płytach betonowych było bezsensowne. 
Podsumowując stwierdził, że można się spierać jednak jego zdaniem Morów jest dziś nieźle 
zabezpieczony ze względu na inwestycje wykonane przez Wody Polskie.  

Radny Tomasz Jazienicki zasugerował aby podjąć działania mające na celu wyposażenie 
właścicieli pojazdów w nalepki ekologiczne umożliwiające wjazd do niektórych miast 
europejskich. Dodał, że zbliżają się wakacje, będziemy jeździć po Polsce i świecie, a brak takiej 
naklejki może skutkować wysokim mandatem.  
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Radny Piotr Bobak odniósł się wypowiedzi radnego Jacka Chwalenie odnośnie Morowa. 
Stwierdził, że budowa drogi w Morowie, na którą Gmina dostała dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego była uzgodniona z Sołtysem i mieszkańcami. To były środki popowodziowe. 
Mieszkańców stwierdzili, że chcieliby mieć lepszą nawierzchnie po drugiej stronie rzeki Mora.  
W związku z tym Burmistrz Nysy zadecydował żeby tą drogę w jakiś sposób poprawić, tak aby 
można było z niej w sposób bardziej dogodny korzystać. 

Odnośnie drogi biegnącej do stadniny koni stwierdził, że sytuacja tam jest skomplikowana, 
ponieważ podział geodezyjny jest poprowadzony w taki sposób, że część tej drogi przebiega po 
terenach prywatnych. W związku z tym trzeba przeprowadzić żmudny proces podziału 
geodezyjnego, żeby w ogóle ponosić nakłady na tę drogę i żeby ją w jakiś sposób utrzymywać 
albo ewentualnie przebudować, remontować. To jest dość trudna sytuacja i wymaga też dużych 
nakładów finansowych. Mimo wszystko Burmistrz Nysy ponosi nakłady na tą drogę i ona jest  
w tak zwanym bieżącym utrzymaniu i kilkakrotnie w roku jest ta nawierzchnia tam poprawia. 
To jest droga gruntowa bo tam sytuacja faktycznie jest trudna jeśli chodzi o sprawy formalno-
prawne.  

Starosta A. Kruczkiewicz odpowiadając radnemu J. Chwaleni sprostował na wstępie, że nie 
oddaliśmy do użytku dwóch domów dziecka lecz jeden. Pozostałe dwa są w budowie. 
Przewidywany termin zakończenia jest w połowie roku. Oznajmił następnie, że zgodnie z ustawą 
z 2011 roku, w placówkach opiekuńczo-wychowawczych może przebywać nie więcej niż 14 
wychowanków. Dodał, że ma żal do radnych, że mimo zaproszenia na otwarcie Domu Dziecka  
w Korfantowie było ich zaledwie kilku. Kontynuując poinformował, że w Jasienicy Górnej nadal 
funkcjonuje placówka 14-osobowa. Natomiast w Paczkowie jest 19 wychowanków.  

Radny J. Chwalenia spytał czy są jakieś plany na te dwa domy dziecka.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski stwierdził, że też jest tym zainteresowany, ponieważ 
dziś rano był na sesji Rady Miejskiej w Paczkowie i pytano go co dalej z Domem Dziecka  
w Paczkowie. 

Starosta A. Kruczkiewicz odparł że przejęciem budynku domu Dziecka w Jasienicy Górnej 
zainteresowany jest Burmistrz Otmuchowa. Natomiast jeżeli chodzi o Paczków, to na razie nie 
ma zamiaru zamknięcia tego domu. Dodał, że koszt jego utrzymania przy grupie 14-osobowej 
będzie wysoki. W związku z tym nie wyklucza zwrócenia się o pomoc do Burmistrza Paczkowa. 
Podsumowując stwierdził, że na dzień dzisiejszy dopóki nie ma decyzji kiedy te dwa nowe domy 
zostaną otwarte, to stan jest taki jak na dzień dzisiejszy. 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że domy dziecka nie powinny być radością, sukcesem. Są 
one raczej tragedią społeczną i powinniśmy je otwierać w ciszy i w smutku, a nie z radością. Nie 
ma się czym chwalić. To powinna być ostateczność. Stwierdził następnie, że mile jest zaskoczony 
podejściem Pani dyrektor, która chce, aby ten dom nie funkcjonował jak instytucja, lecz jak 
prawdziwy dom, gdzie dzieci same sprzątają, przygotowują sobie posiłki, itp. Dodał, że ma 
nadzieje, że domy dziecka kiedyś całkowicie znikną.  

W dalszej części wystąpienia stwierdził, że utrzymanie Domu Dziecka w Paczkowie będzie 
powodowało duże koszty, szczególnie w Paczkowie, gdzie jest duzy obiekt.  

Kontynuując oznajmił, że obiekt w Paczkowie został wyremontowany. Doprowadzono do 
podziału placówki na dwie grupy, tj. w Jasienicy Górnej gdzie są młodsze dzieci i Paczków gdzie 
są dzieci starsze. Mimo tego, nie było to radosne, bo uważano, że to nie jest dobry model.  

Radny Daniel Palimąka nawiązując do dyskusji na temat remontu peronów przytoczył notatkę 
prasową podpisaną przez panią Katarzynę Głowacka z zespołu prasowego Polskich Linii 
Kolejowych z 3 kwietnia br. „W stacji Nysa znajdują się trzy perony. Peron III wraz z wiatami na 
peronie drugim i trzecim zostały wyremontowane w latach 2106 2017. Również peron numer 1 ma 
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możliwość dogodnej obsługi pociągów. Stacja jest wyposażona w elementy do obsługi pasażerskiej 
takie jak wiaty ławki oznakowanie gabloty z rozkładem jazdy, są również zapowiedzi głosowe. 
Zarządca infrastruktury nie planuję prac inwestycyjnych w najbliższym czasie w tym miejscu. 
Decyzja o liczbie i miejscu zatrzymań podejmuje przewoźnik.” 

Odnosząc się z kolei do kwestii domów dziecka stwierdził, że jest to skomplikowana sytuacja, 
która na naszym poziomie nie jest do rozwiązania. Chcielibyśmy, aby wszystkie dzieci były albo 
w rodzinach biologicznych, albo w rodzinie zastępczej. Dodał, że sytuacja z pieczą zastępczą  
w Polsce i w powiecie nyskim jest katastrofalna. Nie dość, że nie pozyskujemy nowych rodzin 
zastępczych, to na dodatek tracimy te, które już mamy. W związku z tym nie ma innej możliwości 
dzisiaj jak budowanie domów dziecka. Zauważył przy tym, że dyrekcja domu jak i opiekunowie 
są bardzo zaangażowani i wkładają w swoją pracę dużo serca.  

Kontynuując dodał, że jest kilka spraw, w których możemy pomóc. Pan Starosta może podnieść 
różne problemy na forum wszystkich starostów w województwie. Możemy też jako Rada 
podejmować rezolucje w stosunku do niektórych tematów. Żeby to jednak podjąć, to trzeba  
o tym wiedzieć, a żeby wiedzieć, to trzeba słuchać takich fachowców jak Pani dyrektor.  

W następnej kolejności głos zabrał Pan Kacper Czubaszek przewodniczący Młodzieżowej Rady 
w Nysie, który poinformował zebranych o inicjatywach podejmowanych przez ww. Radę oraz 
złożonych wnioskach, spośród których osiem dotyczyło zadań realizowanych przez Powiat. 
Między innymi wnioskowano o poprawę czasu przejezdności na ulicy Słonecznej w Nysie (tama 
Jeziora Nyskiego). Niestety od listopada ubiegłego roku na ten wniosek nie uzyskali odpowiedzi. 
Inne z wniosków dotyczyły zorganizowania targów edukacyjnych, dodatkowych nakładów na 
zajęcia dodatkowe dla uczniów szkół średnich, przedstawienia informacji na temat ilości oraz 
ciągłości dróg rowerowych na terenie gminy Nysa. 

W dalszej kolejności poinformował, iż pojawiła się też inicjatywa dotycząca utworzenia 
Powiatowej Rady Młodzieżowej, która została przedstawiona Staroście Nyskiemu. Przy okazji 
Pan K. Czubaszek przytoczył zapisy ustaw z dnia 20 kwietnia 2021 roku o zmianie ustawy  
o samorządzie gminnym, ustawy o samorządzie powiatowym, ustawy o samorządzie 
województwa oraz ustawy o działalności publicznego i wolontariacie, z których wynika, że rada 
powiatu może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej rady powiatu na wniosek:  
co najmniej 1/5 ustawowego składu rady powiatu, zarządu powiatu lub zainteresowanych 
środowisk, w szczególności: organizacji pozarządowych lub samorządu uczniowskiego lub 
studenckiego. Stwierdził, że jest to temat do zrealizowania niekoniecznie jeszcze  
w tej kadencji, a być może dopiero po wyborach. Przy okazji wręczył Przewodniczącemu Rady 
projekt statutu młodzieżowej rady powiatu i poprosił radnych o rozpoczęcie debaty na te temat.  

Radny Czesław Biobran stwierdził, że po raz pierwszy słyszy, że do Starostwa wpływają wnioski  

z Młodzieżowej Rady w Nysie. Nikt dotąd nie informował go jako radnego o takich wnioskach. 

Dodał, że jest za utworzeniem takiej rady i jest przekonany, że pozostali radni także.  Dodał też, 

aby nie czekać z tym tematem do kolejnej kadencji.  

Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do wniosku w sprawie zajęć dodatkowych dla uczniów 
stwierdził, że radni rozmawiali na ten temat wielokrotnie. Poprosił też, aby wskazać inne 
problemy w oświacie które dotykają uczniów, bo być może radni nie potrafią ich dostrzec.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że podpisuje się dwoma rękoma pod propozycją utworzenia 
młodzieżowej rady powiatu i w razie czego służy wsparciem również z Urzędu 
Marszałkowskiego czy w zakresie porady prawnej. 

Pan K. Czubaszek zabierając ponownie głos oznajmił, że ostatnio gościli przedstawiciela spółki 
AKWA z którym rozmawiano na temat możliwości promowania picia wody kranowej wśród 
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uczniów, postawienia odpowiednich dystrybutorów. Jeśli chodzi o bolączki systemu, to brakuje 
edukacji  odnośnie posiadanych praw, regulaminów, statutów, różnych zagrożeń.  

Radny Cz. Biłobran stwierdził, ze ma żal do dyrektora szkoły, nauczycieli, że w czasie kiedy był 
Starostą nie był zaproszony na spotkanie z młodzieżą, aby mógł wysłuchać ich uwag, dowiedzieć 
się jakie mają oczekiwania.  Stwierdził, też że nie musimy czekać do następnych wyborów i już 
teraz możemy powołać młodzieżową radę powiatu 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski stwierdził, że jest sygnał i inicjatywa i jest to 
dobry moment aby rozpocząć współpracę.  

Ad 9 Zamknięcie sesji 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski zamknął XLVII 

sesję Rady Powiatu. 

 

Protokołował 

Zenon Wiszniewski 

 


